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Na održanom sastanku konstatovano je da već duže vreme stručna javnost iz školskog 
fizičkog vaspitanja raspravlja o najavi ministra prosvete g. Mladena Šarčevića da se 
umesto časa Fizićko vaspitanje - izabrani sport uvede čas informatike. Podsetićemo naše 
kolege da se fizičko vaspitanje ne izvodi sa tri časa opšteg programa više od četriri 
decenije, da je samo u Vojvodini bio zastupljen po formuli 2+1, odnosno sa 2 časa opšteg 
programa i 1 časom obavezna sportska aktivnost. U ostalim delovima Srbije do 1986. 
godine fizičko vaspitanje bilo je zastupljeno samo sa 2 časa ošteg programa. Posle toga u 
celoj teritoriji Srbije fizičko vaspitanje bilo je zastupljeno sa 2 časa opšteg programa i 
jednim časom pod nazivom sportska aktivnost. Za vreme mandata ministra prosvete g. 
Slobodana Vuksanovića ponovo je predloženo ukidanje ovog časa, ali uz veliko 
angažovanje našeg tadašnjeg predsednika i savetnika u ZUOV-u dr Vladimira Kebina i 
članova predsedništva, uz saglasnost ministra Vuksanovića, predložen je model koji je još 
uvek aktuelan.       

Društvo je, kako smo obavestili naše kolege, uputilo pismo Ministru prosvete  sa 
predlogom da se ovaj predmet nazove sportska aktivnost i da ne ulazi u nedeljno 
opterećenje učenika, što je kasnije na sajtu Ministarstva prosvete ovaj predlog potvrđen   
kao stav ovog Ministarstva. Posebno je poklonjena pažnja izjavi ministra, kao i kolega iz  
beogradskog Udruženja da čas Fizičko vaspitanje - izabrani sport nije ostvario svoj cilj i da 
ga treba zameniti. Nismo se složili sa ovako decidnim stavom jer, da bi se donela bilo 
kakva ocena, trebalo bi provesti ozbiljno istaživanje o stečenim znanjima učenika nakon 
završetka programa ovog časa. Društvo je anketiralo jedan manji broj škola u vezi sa 
vrstom sporta za koju su se učenici opredelili, kao i modelom organizovanja ovog časa. 
Samo nekoliko škola se opredelilo za sportsku granu koja nije u opštem programu, a to je 
plivanje i badminton, iako je Društvo u okviru katalogiziranih programa predstavilo četiri 
takve sportske grane (stoni tenis, orijentiring, karate i badminton) da bi učenici imali veću 
lepezu fizičkih aktivnosti i lakše se opredeli kojim će se baviti u slobodno vreme. 
Bez obzira za koji model, ili modele, će se ministar opredeliti, Društvo će uputiti još jedan 
predlog a to je da bi predloženi model trebalo proveriti u jednom broju škola iz različitih 
sredina. Na osnovu rezulata takve provere moglo bi se predložiti školama da odaberu onaj 
model koji najviše odgovara u njihovim uslovima.       


